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J e g y z ő k ö n y v 
 
 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. január 28-án 18,00 órai 
kezdettel Kálló községben a polgármesteri hivatalban megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester, Balla Jánosné, 
Balla Lászlóné, Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú 
képviselő-testület összes tagja 
Koncz Anita körjegyző – meghívott 
 
A polgármester köszönti a   megjelenteket. Megállapítja a határozatképességet és megnyitja 
az ülést. Kijelöli Balla Jánosné és Kapás Antalné képviselőket a jegyzőkönyv hitelesítésére, 
melyet a képviselők egyhangúlag elfogadnak. 
 
Ivanovics István polgármester: A meghívóban kiküldött napirendi pontokat javasolja 
elfogadni. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Kéri, hogy az 5./ napirendi pont megtárgyalására zárt ülés 
keretében kerüljön sor. 
 
Benedek Péter István képviselő: Kérte, hogy az önkormányzat támogassa a helyi sportolókat. 
 
Ivanovics István polgármester: Legjobb lenne az érintett egyesület részére juttatni a 
támogatást. 
 
Balla Jánosné képviselő: Kötelezni kellene az egyesületet, hogy a kállói gyerekekre fordítsák 
az adott támogatást. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület egyszerű többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
            1/2013. (I.28.) számú képviselő-testületi határozat 
 

 Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. január 28-i testület ülése 
napirendjét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 
1./ Javaslat a lakossági hulladékkezelési közszolgáltatási díj megállapításáról szóló  

         rendelet hatályon kívül helyezésére 
  Előterjesztő: polgármester 

2./ Javaslat a Kálló Község Roma Nemzetiségi Önkormányzattal megkötött  
          Együttműködési megállapodás módosítására 
  Előterjesztő: polgármester 

3. Kállói Közös Önkormányzati Hivatal megalakításával kapcsolatos 
  Előterjesztő: polgármester 

4./ Az Önkormányzat 2013. évi költségvetésével kapcsolatos 
  Előterjesztő: polgármester 

5./ Kálló, Rákóczi u. 2. szám alatti üzlethelyiség bérbeadásával kapcsolatos 
  Előterjesztő: polgármester 
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Ivanovics István polgármester: Javasolja az 5./ napirendi pont zárt ülésen történő tárgyalását. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 2/2013. (I.28.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy az 5./ 
napirendi pont megtárgyalására zárt ülés keretében kerül sor a Magyarország helyi 
önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 46. § (2) bekezdés c) pontja 
alapján 

 
NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1./ napirendi pont  
Javaslat a lakossági hulladékkezelési közszolgáltatási díj megállapításáról szóló rendelet 
hatályon kívül helyezésére 
(Előterjesztés és az elfogadott rendelet a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: 2013. január 1-jén hatályba lépett az új hulladék törvény, 
melynek értelmében az önkormányzatnak nincs joga a szemétszállítási díjról rendelkezni. A 
Magyar Energia Hivatal javaslatára a miniszter  fogja az egységes szemétszállítási díjat 
megállapítani. Javasolja, hogy helyezzék hatályon kívül a meghozott rendelet. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Sokan érdeklődtek, hogy miért nem vitték el a szelektív 
hulladékot. 
 
Ivanovics István polgármester: Tudomása szerint az AVE nem tudott még megegyezni a 
szállítóval. A következő hónaptól áll be a rendszer. 
 
Benedek Péter István képviselő: A múlt hét pénteken a csúszós út miatt nem tudott feléjük 
kimenni a szemétszállító autó. 
 
Ivanovics István polgármester: Nem tudott róla, senki nem jelezte az önkormányzat felé, úgy 
tudta, hogy mindenhová kijutottak. Egyébként kiküldte a karbantartót, hogy az emelkedőket 
szórja fel. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül megalkotta 1/2013. (I.31.) 
önkormányzati rendeletét a lakossági hulladékkezelési közszolgáltatási díj megállapításáról 
szóló 17/2012. (XII.29.) rendelet hatályon kívül helyezéséről. 
 
 
2./ napirendi pont 
Javaslat a Kálló Község Roma Nemzetiségi Önkormányzattal megkötött 
Együttműködési megállapodás módosítására 
(Előterjesztés és a megállapodás módosítása a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
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Ivanovics István polgármester: A Roma Nemzetiségi Önkormányzata elnöke jelezte, hogy 
nem tud részt venni a testületi ülésen, de részükről is elfogadásra kerül az Együttműködési 
Megállapodás módosítása. Javasolja a módosítást az előterjesztés szerint elfogadni. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, a képviselő-testület minősített többségű szavazással, 7 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
 
 3/2013. (I.28.) számú képviselő-testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete, a Kálló Község Roma 
Nemzetiségi Önkormányzatával 2012. június 20-án megkötött Együttműködési 
Megállapodás módosítását az előterjesztés szerint elfogadja. 
 
A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a megállapodás-módosítás 
aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 

 
3./ napirendi pont 
Kállói Közös Önkormányzati Hivatal megalakításával kapcsolatos 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Minden képviselő-testületi tag megkapta a Kállói Közös 
Önkormányzati Hivatal megállapodás-tervezetét. Az erdőtarcsai képviselő-testületnek is 
megküldésre került, hogy mindkét testület véleményezni tudja, az esetleges módosítások 
átdolgozásra kerüljenek, és következő testületi ülésre a már mindkét fél által egyeztetett 
megállapodás kerüljön előterjesztésre. Kéri a megállapodás-tervezettel kapcsolatos 
véleményeket. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Nyilvánossággal kapcsolatban úgy gondolja, hogy a honlapot 
jobban kellene frissíteni. Elsősorban az önkormányzati határozatokra, rendeletekre gondol. 
 
Koncz Anita körjegyző: Nem naprakészen ugyan, de folyamatosan felkerülnek a honlapra. 
A nyilvánosság biztosításáról szóló rendelkezés nem kötelező eleme a megállapodásnak, a 
többiről viszont ami belekerült, kötelezően rendelkezni kell. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Szükséges lesz majd szabályzatokat írni? 
Erdőtarcsán csak azok a nyitvatartási idők lesznek, melyek a megállapodásban rögzítve 
vannak? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Ági csak félállásban lesz? 
 
Ivanovics István polgármester: A Kállón történő hivatali ügyintézésben nem lesz változás. 
 
Koncz Anita körjegyző: Természetesen a közös hivatal megalakítása után minden hivatalos, 
iratot, szabályzatot el kell készíteni. 
Erdőtarcsán továbbra is heti három alkalommal lesz ügyfélfogadás, ami nem lényeges 
változás az eddigiekhez képest. A járási hivatal ügysegédje mindkét településen kedden 
délutánonként tart ügyfélfogadást, ezért Erdőtarcsán is délutánra került át az ügyfélfogadás. 
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Amit Ági nem tud ellátni a négy órás munkakörben, azokat a feladatokat a többi 
köztisztviselő között szét kell osztani. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: A megállapodás szerint a hivatali munka elvégzéséhez 
szükséges létszámot felül lehet vizsgálni. 
 
Koncz Anita körjegyző: Természetesen szükség szerint bármikor felül lehet vizsgálni a 
hivatali létszámot. 
 
Balla Jánosné képviselő:  Mi alapján állapítják meg a hivatal működéséhez szükséges 
költséget? 
 
Koncz Anita körjegyző: Egy képletet használnak ennek a kiszámítására, az elismert hivatali 
létszámot finanszírozzák, amely a számított alaplétszám korrekciós tényezőkkel korrigált 
összege. 
 
Koncz Lajosné képviselő: Véleménye szerint nem mindegy, hogy hol milyen a lakosság 
összetétele. 
 
Koncz Anita körjegyző: Ez így van, hiszen önmagában a lakosságszám nem mutatja meg, 
hogy a hivatalban mennyi az ügyfél és ügyiratforgalom. Kálló és Erdőtarcsa nem túl nagy 
települések, mégis ügyfélfogadási napokon folyamatosan jönnek az ügyfelek, amely ügyiratot 
is sokat eredményez. Az ügyintézőknek arányaiban sok idejét köti le az ügyfelekkel történő 
foglalkozás. A lakosságszámhoz viszonyítva nagy arányú a szociális ügyek és az adók 
módjára kimutatott tartozások száma. 
 
Balla Jánosné képviselő: Milyen hatásköröket vittek el a járásokhoz? 
 
Koncz Anita körjegyző: A hatáskör az alábbi ügytípusokba került át: ápolási díj, időskorúak 
járadéka, közgyógyellátás, hatósági bizonyítvány  egészségügyi ellátáshoz, védelembe vétel. 
A nagyobb ügyiratforgalmú ügyek, mint például a foglakoztatást helyettesítő támogatás, a 
rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény a helyi önkormányzati hivataloknál maradtak. 
 
Balla Jánosné képviselő: Ha valakinek ilyen jellegű problémája van, hogy tudja elintézni? 
 
Koncz Anita körjegyző: Kedd délutánonként jön a járási ügysegéd, ilyenkor ide lehet jönni  a 
hivatalba elintézni ezeket az ügyeket. Ő sem tartja logikusnak, hogy ezek az ügyek kerültek át 
a járásokhoz, és például az üzletműködési engedélyek kiadása viszont itt maradt, a lakcímmel 
kapcsolatos ügyintézés még mindig nem tisztázott, hogy hol van a hatáskör, egyaránt intézheti 
a járás és a helyi önkormányzati hivatali ügyintéző is. 
Az átkerült gyámhivatali ügyek esetében az ügyfeleknek valószínűleg fel kell utazni Pásztóra, 
mert az ügysegéd ezekkel nem foglalkozik. 
 
4./ napirendi pont 
Az Önkormányzat 2013. évi költségvetésével kapcsolatos 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Minden képviselő megkapta az írásos anyagot, ez még nem a 
végleges költségvetés, csak a kiindulási pont. A tavalyi költségvetés 239 millió forint volt, az 



 6 

idei kb. 167 millió, 72 millió forinttal kevesebb. Mondhatjuk, hogy nincs itt az iskola, de még 
így is kevés a finanszírozás. 
Az óvodavezetőtől kb. másfél hete kérte, hogy hozza be az óvoda költségvetését, de csak a 
személyi kiadásokra tekintetében hozta be, a dologi kiadásokra a mai napig nem érkezett meg. 
Így lehetetlen kidolgozni az önkormányzat összesített költségvetését. 
 
Balla Lászlóné képviselő: Az óvodavezetőnek már költségvetést kellett volna számolni? 
 
Ivanovics István polgármester: A fontosabb számokról már tudni kellene az 
önkormányzatnak, ahhoz, hogy tovább számolhassanak. Változásoknak lenni kell, a béreket 
az állam finanszírozza, a dologi kiadásokra viszont nagyon kis összeget juttat. Úgy tudja, 
hogy egy fő 80 adagra főzhet meg. 
 
Balla Lászlóné képviselő: Úgy hallotta, hogy átveszi a konyhai dolgozókat az állam. 
 
Ivanovics István polgármester: Éves szinten gyermekenként 54000 Ft-ot finanszíroz az állam, 
ez alig elég valamire. Nagyon sok helyen megszüntetésre kerültek már a konyhák, mert az 
önkormányzatok nem tudták működtetni. 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: Az óvodapedagógusok és a dajkák bérét fogja finanszírozni 
az állam. Augusztus 31-ig 11 óvónőt és 5 dajkát, szeptember 1-től 10 óvónőt és 5 dajkát és 
még más jellegű létszámot is elismer, pl. takarítónő, gondozónő, pszichológus, de csak a 
ténylegesen alkalmazott személy bérét fogja megtéríteni. 
Egy gyermekre éves szinten 54.000.-Ft támogatást nyújtanak. A költségvetési törvény szerint 
ez az összeg az alábbi kiadások finanszírozására szolgál: „A támogatás a települési 
önkormányzatot a nem a közvetlen szakmai feladatellátásban dolgozók béréhez, az óvoda 
nevelést biztosító, jogszabályban foglalt eszközök és felszerelések beszerzéséhez, valamint a 
feladatellátásra szolgáló épület és annak infrastruktúrája folyamatos működtetéséhez 
szükséges kiadásokhoz kapcsolódóan illeti meg az általa fenntartott óvodában nevelt 
gyermeklétszám után.” 
2013-ban 6.120.000 Ft-ot adnak óvodaműködtetési támogatásra. 10 millió forint csak a 
konyhai dolgozók bére, járuléka, a rezsi és dologi kiadások még ezen felüli költségek. 
 
Balla Jánosné képviselő: Ennyiből nem lehet biztosítani az óvoda működtetését. 
A rendelkezésére álló 167 millió forintot kell valahogyan beosztania az önkormányzatnak. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: A kulturális feladatok támogatása mire vonatkozik? 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: A települési önkormányzatot lakosságszám alapján illeti 
meg közművelődési, könyvtári feladatok ellátáshoz.  
 
Balla Lászlóné képviselő: Nem adnak még ezeken kívül valamilyen támogatást amit még 
igénybe lehetne venni? 
 
Balla Jánosné képviselő: Ha adnak is, azt nem lehet betervezni a költségvetésbe. 
 
Ivanovics István polgármester: Közmunkás valószínűleg  nem lesz a 2013-as évben. Azt még 
nem tudják, hogy nyer-e a Start-munkaprogram. Ha nem kapják meg, akkor szükséges lesz 
három embert kell foglalkoztatni 6 órában, kiegészítve az önkéntes munkát végzőkkel, hogy 
rendbe legyen a falu. Más lehetőség nincs, a kosz és piszok nem eheti meg a falut. 
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Balla Jánosné képviselő: Hová kerültek besorolásra a 22.800 Ft-os segélyek? 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: A szociális kiadásoknál került feltüntetésre, próbáltak 
számolni, de ezt előzetesen nem lehet pontosan megbecsülni. 
 
Balla Jánosné képviselő: Meg van határozva, hogy hány százalékot lehet visszaigényelni? 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: 80-90 %-os mértékűek a visszaigénylések, az önrész is 
milliós nagyságrendű. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Mi jelent a zöldterület gazdálkodás? 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: A költségvetési törvény szövege szerint: „A támogatás a 
települési önkormányzatokat a zöldterületek és az azokhoz kapcsolódó építmények 
kialakításához és fenntartásához kapcsolódóan a belterület nagysága alapján illeti meg.” 
 
Balla Jánosné képviselő: A közvilágítás fenntartásának támogatása fedezi a kiadásokat.? 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: Nem. Majd összevetik a tavalyi kiadásokkal, lehet hogy 
még korrigálni fogják. A mostani költségvetésnek az alapját 2011. évi 110 %-al számolták. 
 
Balla Jánosné képviselő: Miért vonja vissza a 4.342.000 Ft-ot? 
 
Svehla Istvánné pénzügyi előadó: A juttatott támogatások összegét csökkenti az 
önkormányzat elvárt bevétele. Az elvárt bevétel a 2011. évi iparűzési adóalap 0,5 %-át jelenti. 
 
5./ napirendi pont 
Kálló, Rákóczi u. 2. szám alatti üzlethelyiség bérbeadásával kapcsolatos 
 
A képviselő-testület döntésének megfelelően ennek a napirendnek a megtárgyalására zárt ülés 
keretében kerül sor. 
 
Több napirend nem volt, a polgármester megköszönte a megjelenést és a testületi ülést 
bezárta. 
 
 
                                                                       Kmf 
 
 
 
                               Ivanovics István                                    Koncz Anita 
                                  polgármester                                         körjegyző 
 
 
 
 
                                  Balla Jánosné                          Kapás Antalné 
                                                  jegyzőkönyv-hitelesítők 


